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Protokół z XXXII 
Sesji rady Gminy Poświętne, która odbyła się w dniu 10 lutego 2014 roku w 

godzinach 1105-1405 w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy. 
 
Ad. Posiedzenie otworzył i prowadził radny Worach Przewodniczący Rady. Powitał 
zebranych radnych, sołtysów, kierowników jednostek, zaproszonych gości  oraz 
kierownictwo gminy. Na podstawie listy obecności stwierdził kworum władne do 
podejmowania prawomocnych uchwał ( 13 radnych w chwili otwarcia posiedzenia ). 
Na sekretarza wybrano radnego Moskwę. 
 
Ad.2. Wójt Gminy wniósł o zdjęcie z porządku posiedzenia uchwałę z punktu 7 ł w 
sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej a w jej miejsce wprowadzenie 
uchwały dot. zatwierdzenia projektu systemowego „Modernizacja oddziałów 
przedszkolnych w gminie Poświętne”. Za wprowadzeniem zmian głosowało 13 
radnych. 
Porządek po zmianach: 
1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacja o przeprowadzonej likwidacji ZUK. 
5. Informacja z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii. 
6. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami. 
7. Podjęcie uchwał: 
a) w sprawie  przyjęcia stanowiska w sprawie przynależności Gminy Poświętne do 
Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania "Tradycja, Kultura, Rozwój". 
b) w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres powyżej trzech lat w 
trybie bezprzetargowym, części działki oznaczonej numerem 506 położonej w 
Poświętnem  
c) w sprawie  zmiany Rocznego programu współpracy Gminy Poświętne z 
organizacjami pozarządowymi oraz z innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 
ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie w 2014 roku 
d) w sprawie zmiany uchwały w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami 
stanowiącymi własność Gminy Poświętne. 
e) w sprawie  Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na rok 2014, 
f) w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w roku 2013, 
g) w sprawie podwyższenia wysokości kryterium dochodowego określonego w art. 8 
ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej 
h) w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie 
posiłku, albo świadczenia rzeczowego  w postaci produktów żywnościowych dla osób 
objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie 
dożywiania 
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 „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014 - 2020 
i) w sprawie ustanowienia wieloletniego  programu osłonowego w zakresie 
dożywiania „Pomoc gminy w zakresie dożywiania”  na lata 2014 - 2020 
j) w sprawie udzielenia dotacji celowej innej jednostce samorządu terytorialnego - 
powiat 
k) w sprawie udzielenia dotacji celowej innej jednostce samorządu terytorialnego – 
gm. Opoczno 
l) w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2014 r. 
ł) w sprawie zatwierdzenia projektu systemowego „Modernizacja oddziałów 
przedszkolnych w gminie Poświętne”. 
8. Interpelacje radnych. 
9. Zapytania i wolne wnioski. 
10. Zamknięcie obrad. 
Za przyjęciem porządku posiedzenia po zmianach głosowało 13 radnych. 
 
Ad.3. Protokół z poprzedniej sesji przyjęto jednogłośnie. 
Ad.4. Informacja o przeprowadzonej likwidacji ZUK przedstawił Wójt Gminy. Dodał, 
że majątek jak również pracowników przejęła gmina. Istotnym problemem okazało się 
zgranie systemów informatycznych byłego zakładu z gminnym. 
- uwag nie wniesiono. 
Ad.5. Informacja z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w roku 2013 przedstawił pan Franas 
przewodniczący komisji. 
- uwag nie wniesiono. 
Ad.6. Informację z działalności w okresie między sesjami przedstawił Wójt Gminy. 
Dodatkowo omówił kwestie związane z opracowaniem wniosku jak również 
problemami lokalizacyjnymi planowanego przedszkola.  
Dodał, że jest opracowywany wniosek o rozbudowę kanalizacji w dwóch odcinkach, 
ponadto przy okazji planowany jest zakup dużego ciągnika, który mógłby być 
wykorzystywany również przy odśnieżaniu. 
- uwag nie wniesiono. 
O godzinie 1115 przybył radny Kacprzak Bolesław – liczba radnych wzrosła do 14. 
Ad.7. Podjęcie uchwał: 
Ad.7a) Projekt uchwały w sprawie  przyjęcia stanowiska w sprawie przynależności 
Gminy Poświętne do Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania "Tradycja, Kultura, 
Rozwój" omówiła pani Duraj Sekretarz Gminy. 

- Wójt przedstawił zakres dotychczasowej współpracy gmin w ramach LGD.  
Dodał, że występują problemy organizacyjne i najprawdopodobniej grupa 
przestanie działać. Omówił zasady działania grup w związku z nowym okresem 
programowania, według nowych zasad grupa musi liczyć około 30 tys. 
mieszkańców. Większość gmin podjęła już podobne uchwały jedynie Rzeczyca 
przełożyła na następną sesję.  



3 
 

- radny Kacprzak Bolesław pytał o ramy czasowe podjęcia decyzji o 
przynależności do LGD. 

- Wójt wyjaśnił, że podjęcie uchwały byłoby bodźcem do przekonania gminy 
Rzeczyca do szybszego podjęcia decyzji i utrzymaniu obecnego stanu. 

- radny Worach Przewodniczący Rady stwierdził, że jest to uchwała intencyjna, 
brak podjęcia tej uchwały będzie sygnałem dla Rzeczycy aby również nie 
podejmowała. Jeżeli Rzeczyca nie podejmie uchwały musimy szukać innej 
grupy. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie  przyjęcia stanowiska w sprawie przynależności 
Gminy Poświętne do Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania "Tradycja, Kultura, 
Rozwój" głosowało 13 radnych – jednogłośnie. 
Ad.7.b) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres 
powyżej trzech lat w trybie bezprzetargowym, części działki oznaczonej numerem 506 
położonej w Poświętnem omówiła pani Duraj Sekretarz Gminy, dodała, że uchwała o 
gospodarowaniu nieruchomościami nie weszła w życie dlatego obecnie Rada musi 
udzielić zgody na wydzierżawienie. Podejmowana jest na wniosek urzędu 
marszałkowskiego. Umieszczenie kontenera planowane było w szkole ale ze 
względów formalnych okazało się to niemożliwe. Gmina będzie pobierała należność 
za dzierżawę. 

- pani Sobczyk pracownik urzędu przedstawiła wniosek urzędu 
marszałkowskiego w sprawie wydzierżawienia gruntu. 

- radny Moskwa pytał o czas trwania dzierżawy. 
- Pani Duraj Sekretarz Gminy oznajmiła, że dzierżawa będzie trwać 21 lat. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres 
powyżej trzech lat w trybie bezprzetargowym, części działki oznaczonej numerem 506 
położonej w Poświętnem głosowało 14 radnych – jednogłośnie. 
Ad.7. c) Projekt uchwały w sprawie  zmiany Rocznego programu współpracy Gminy 
Poświętne z organizacjami pozarządowymi oraz z innymi podmiotami, o których 
mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie w 2014 roku omówiła pani Duraj Sekretarz Gminy. 
Przedstawiła zastrzeżenia organu nadzoru powodujące konieczność wprowadzenia 
zmian. 
Za przyjęciem uchwały w sprawie  zmiany Rocznego programu współpracy Gminy 
Poświętne z organizacjami pozarządowymi oraz z innymi podmiotami, o których 
mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie w 2014 roku głosowało 14 radnych – jednogłośnie. 
Ad. 7.d) Projekt uchwały  w sprawie zmiany uchwały w sprawie zasad 
gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Poświętne. 
e) w sprawie  Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na rok 2014 omówiła pani Duraj Sekretarz Gminy. Przedstawiła 
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również zastrzeżenia organu nadzoru powodujące konieczność wprowadzenia zmian 
do uchwały. 
Za przyjęciem uchwały   w sprawie zmiany uchwały w sprawie zasad gospodarowania 
nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Poświętne głosowało 14 radnych - 
jednogłośnie. 
Ad.7 e) Projekt uchwały w sprawie  Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2014 omówiła pani Duraj Sekretarz 
Gminy. 
- uwag nie wniesiono. 
Za przyjęciem uchwały w sprawie  Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na rok 2014  głosowało 12 radnych – jednogłośnie ( 12 
obecnych podczas głosowania). 
Przewodniczący Rady ogłosił przerwę w obradach do godziny 1240. 
Ad.7.f) Projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 
w roku 2013 omówiła pani Duraj Sekretarz Gminy, 
- uwag nie wniesiono. 
Za przyjęciem uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 
w roku 2013 głosowało 14 radnych – jednogłośnie. 
Ad.7. g) Projekt uchwały w sprawie podwyższenia wysokości kryterium dochodowego 
określonego w art. 8 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej omówiła 
pani Podlasek Kierownik GOPS. 
- uwag nie wniesiono. 
Za przyjęciem uchwały w sprawie podwyższenia wysokości kryterium dochodowego 
określonego w art. 8 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej głosowało 
13 radnych – jednogłośnie (13 obecnych podczas głosowania ). 
Ad. 7h) Projekt uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 
dożywiania w formie posiłku, albo świadczenia rzeczowego  w postaci produktów 
żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego 
gmin w zakresie dożywiania  „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014 – 
2020 omówiła pani Podlasek Kierownik GOPS. 

- pan Bajerowski sołtys sołectwa Dęba pytał o wysokość kryterium 
uprawniającego do korzystania  z pomocy. 

- pani Podlasek Kierownik GOPS wyjaśniła, że jest to kwota 456 zł na osobę w 
rodzinie, dla samotnie gospodarujących 542, obecnie po podjęciu uchwały próg 
wynosił będzie 650 zł. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 
dożywiania w formie posiłku, albo świadczenia rzeczowego  w postaci produktów 
żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego 
gmin w zakresie dożywiania  „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014 – 
2020 głosowało 13 radnych – jednogłośnie. 
Ad. 7.i) Projekt uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego  programu osłonowego 
w zakresie dożywiania „Pomoc gminy w zakresie dożywiania”  na lata 2014 – 2020 
przedstawiła pani Podlasek Kierownik GOPS. 

- radny Worach pytał o ilość dzieci uczestniczących w programach pomocowych. 
- pani Podlasek Kierownik GOPS – oznajmiła, że nie prowadzono statystyk, 

jednakże notowany jest spadek korzystających z tej formy pomocy. 
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- radny Worach pytał o ilość korzystających rodzin 
- pani Podlasek Kierownik GOPS oznajmiła, że w roku 2013 było 6 rodzin 

korzystających z progu wynoszącego 150%, jest to ilość bardzo zmienna, 
ogółem około 30% rodzin. 

- pani Duraj Sekretarz Gminy dodała, że wzrost korzystających dzieci będzie 
korzystny dla gminy z powodu większego dofinansowania dożywiania przez 
wojewodę. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego  programu osłonowego 
w zakresie dożywiania „Pomoc gminy w zakresie dożywiania”  na lata 2014 – 2020 
głosowało 13 radnych – jednogłośnie. 
Ad. 7.j) Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej innej jednostce 
samorządu terytorialnego – powiat przedstawiła pani Kośka Skarbnik Gminy, dodała, 
że kwota została ujęta w preliminarzu budżetowym komisji Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 
Za przyjęciem uchwały  w sprawie udzielenia dotacji celowej innej jednostce 
samorządu terytorialnego głosowało 13 radnych - jednogłośnie 
Ad. 7. k) Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej innej jednostce 
samorządu terytorialnego – gm. Opoczno omówiła pani Kośka Skarbnik Gminy. 
Kwota na prowadzenie magazynu żywności została ujęta w budżecie. Uchwała 
upoważnia Wójta do zawarcia odpowiedniego porozumienia. 
Za przyjęciem uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej innej jednostce 
samorządu terytorialnego głosowało 13 radnych – jednogłośnie. 
Ad. 7.l) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2014 r. omówiła 
pani Kośka Skarbnik Gminy. 
- uwag nie wniesiono. 
Za przyjęciem uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2014 r. 
głosowało 13 radnych – jednogłośnie. 
Ad. 7.ł) Projekt uchwały  w sprawie zatwierdzenia projektu systemowego 
„Modernizacja oddziałów przedszkolnych w gminie Poświętne” przedstawiła pani 
Kośka Skarbnik Gminy. Dodała, że do składanego obecnie wniosku jest niezbędna 
również uchwała. Dofinansowanie w kwocie 259686 zł dotyczyć będzie 3 oddziałów 
przedszkolnych. 
-uwag nie wniesiono. 
Za przyjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu systemowego 
„Modernizacja oddziałów przedszkolnych w gminie Poświętne” głosowało 13 radnych 
– jednogłośnie. 
Ad.8. Interpelacje złożył radny Ajdamiak. Treść interpelacji została odczytana. 
Ad. 9. Pan Kośka sołtys Wólka Kuligowska poruszył kwestie niedokończonych prac w 
ramach Funduszu sołeckiego. Dodał, że planowano 100 ton kruszywa a dowieziona 
zaledwie dwa samochody. 

- Wójt oznajmił, że dostarczono zaplanowaną ilość kruszywa, ponadto na drogi 
sołectwa nawieziono również  urobek pochodzący z remontu drogi powiatowej, 
wykonano wiele prac wychodzących poza planowane do realizacji z funduszu. 
Wieś posiada zbyt szczupłe środki aby wykonać remont drogi na dużym 
odcinku. 
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- pan Bajerowski sołtys sołectwa Dęba pytał o los ustawy śmieciowej 
skierowanej doi Trybunału Konstytucyjnego. 

- Wójt wyjaśnił, że nie dokonano żadnych uchyleń przepisów ustawy i w obecnej 
chwili nie ma nadziei na żadne aktualizacje. Zwrócił się z prośbą do sołtysów o 
pomoc przy doręczeniu odcinków wpłat za śmieci. 

- pani Duraj Sekretarz Gminy wyjaśniła procedurę kontroli prawnej ustaw przez 
Trybunał 

- radny Kacprzak Bolesław pytał czy bilansuje się gospodarka śmieciowa, czy 
sołtysi będą mogli pobierać opłaty za śmieci. 

- pani Kośka Skarbnik Gminy oznajmiła, że ściągalność za III kw. wyniosła 99%. 
Gospodarka śmieciowa nie bilansuje się, opłaty pobierane od mieszkańców 
wystarczają na pokrycie kosztów odbioru odpadów, obsługa administracyjna 
pokrywana jest z budżetu gminy. 

- Wójt oznajmił, że według stanowiska Izby Obrachunkowej sołtysi nie maja 
umocowania prawnego do poboru opłat za śmieci. 

- pan Łumiński K-t OSP pytał o plan przebudowy wiaduktów kolejowych i 
utrudnienia z tym związane oraz losy obwodnicy Poświętnego. 

- Wójt oznajmił, że jest to przebudowa całej magistrali kolejowej, powodujące 
możliwe utrudnienia w ruchu ale bez wstrzymania ruchu, przebudowa 
wiaduktów nie jest związana z obwodnicą. Co do obwodnicy nie posiadam 
żadnych nowych informacji. 

- radny Franas pytał o przebieg planowanej kanalizacji oraz przedstawił prośby 
kilku mieszkańców Poświętnego położonych w pobliżu istniejącej kanalizacji, 
którzy zostali pominięci przy obecnych planach. 

- Wójt oznajmił, że prowadzono rozmowy z mieszkańcami odnośnie przebiegu 
kanalizacji, na podstawie deklaracji wykonano projekt. W miejscach gdzie nie 
było zgody na nitkę nie projektowano przebiegu kanalizacji. 

- radny Franas dodał, że mieszkańcy, o których mówi dokonali wpłat,  
- Wójt – wpłaty o których mówi radny były przeznaczone na wykonanie 

projektu, który został opracowany, częściowo został zrealizowany jednakże 
mieszkający przy drodze krajowej z powodu utrudnień formalnych 
przedstawianych przez generalną dyrekcję nie mogą być włączeni do istniejącej 
sieci. Podczas opracowywania obecnego projektu nie było zainteresowania, 
obecnie możliwości mogą pojawić się w nowym okresie programowania 
środków unijnych z lat 2014-2020. 

- radny Moskwa poruszył kwestie złożonej interpelanci w dniu 30 grudnia, pytał 
o przyczyny dalszego braku selektywnego wywołania dla OSP Gapinin w 
budżecie. Dodał, że dla pozostałych jednostek system jest niezbędny tylko nie 
dla Gapinina. Dodatkowo pytał o ostatnie zakupy hełmów. 

- Wójt stwierdził, że podczas spotkania w OSP  strażacy stwierdzili, że bardzie 
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potrzebne jest inne wyposażenie , występują problemy z funkcjonowaniem 
jednostki z mobilnością. Strażacy nie biorą udziału w żadnych akcjach, jeżeli to 
przyjeżdża kierowca z jednym strażakiem. Dodał, że obecny kierowca 
konserwator chce złożyć rezygnację. Odnośnie hełmów to zakupiono je dla 
jednostek mobilnych. Jednostka w Poświętnem posiada w pełni sprawne hełmy, 
które zostaną przekazane dla Gapinina. 

- pan Łumiński K-t OSP stwierdził, że podczas ostatnich zebrań OSP nie było 
radnych a został w gminie złożony harmonogram zebrań. Młodzi strażacy 
muszą być najpierw wyszkoleni, Poświętne posiada hełmy atestowane, które 
przekaże do Gapinina. Dodał, że należy wspomagać działania młodych 
strażaków. Zarząd powiatowy często zastanawia się nad sposobami utrzymania 
takich jednostek 

- radny Moskwa ponowił pytanie dotyczące zakupu hełmów. 
- Wójt oznajmił,. że wnioskowali o zakup sprzętu prezesi i radni 
- pan Łumiński K-t OSP dodał, że zarząd wojewódzki finansował w 50% zakup 

przede wszystkim dla jednostek z KSRG,  
- radny Moskwa zwrócił uwagę, że K-t powinien dbać o 3 jednostki a nie tylko o 

Poświętne. 
- pan Łumiński stwierdził, że ustawę o ochronie przeciwpożarowej realizuje 

Wójt, ja mogę tylko sugerować pewne działania, jednakże generalnie odnosi się 
to do jednostek z systemu. Jedynie dobra wola Wójta i Rady skutkuje 
utrzymaniem pozostałych jednostek. Państwowa Straż finansuje jedynie 
jednostki należące do systemu. 

- Wójt dodał, że w 2013 roku na sprzęt pożarowy był VAT 7% a obecnie wynosi 
23%, dlatego skorzystano z okazji. Ponadto przedstawił planowane spotkanie w 
powiecie z marszałkiem województwa mające na celu pokazanie 
zrealizowanych inwestycji na terenie powiatu. Poprosił o zgłaszanie sie do 
wyjazdu jak najliczniej reprezentacją.  

W dyskusji radni wraz z sołtysami wyrażali swoje stanowiska odnośnie udziału w 
przedstawionym spotkaniu.  
Po zakończeniu  dyskusji i wyczerpaniu  zagadnień przewidzianych pod obrady, radny 
Worach Przewodniczący Rady o godzinie 1405 zamknął posiedzenie XXXII Sesji 
Rady Gminy. 
 
Protokołował 

Przewodniczący Rady Gminy 
Bolesław Kośka 

Mieczysław Worach 
 


